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Sak 13/2022 

Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 
 

Sykehusinnkjøp HF i media  
 

Møtedato: 27. januar 2022 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.   

Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Vadsø, 20. januar 2022 

 

Bente Hayes 

Administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 1. desember 2021 
til 13. januar 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 
vinklet. I denne saken får styret også en oppsummering av hvordan mediesakene i 2021 ble vinklet.  
 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
 

Medieomtale i 2021 
I styresakene om medieomtale ble det i 2021 nevnt 64 forskjellige saker. Omtalens karakter er 

fordelt som følger: 

 

Medieomtale 1. desember 2021 til 13. januar 2022 
I denne rapporten til styret kan oversikten over saker fra aviser knyttet til Amedia-konsernet være 

mangelfulle. Mediekonsernet ble i desember 2021 rammet av et dataangrep, som også gjorde at 

artikler som er publisert av avisene deres i etterkant kan ha falt ut av Retrievers samling av 

presseomtale. Retriever er kilden for medieklippene i styresaken.   

Det har vært noe medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. Den mest kritiske 

saken har omhandlet lovligheten ved hasteanskaffelser av hurtigtester, og Sykehusinnkjøp HF har 

svart på flere mediehenvendelser knyttet til dette. Det har også pågått en sak rundt 

Beslutningsforums behandling av legemiddel til bruk for pasienter med cystisk fibrose. 

11 saker
(17 %)

27 saker
(42 %)

26 saker
(41 %)

Medieomtale av Sykehusinnkjøp i 2021

Positivt vinklet Nøytralt vinklet Negativt vinklet
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Av positive saker har flere medier omtalt at helseforetakene får besparelser på grunn av avtaler med 

prissikring på strøm. 

Totalt 15 saker er omtalt i perioden og fordeler seg som følger:  

Totalt antall saker i 
perioden 

Positivt vinklet Negativt vinklet  Nøytralt vinklet  

15 4 5 6 

 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

Anbud365 skriver om rettssak om tvist rundt nasjonal avtale på vaskeritjenester, hvor 

Sykehusinnkjøp HF fikk medhold av Oslo tingrett på alle punkter. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Fakturering av tilleggstjenester blankt avvist av domstolen 

 

Anbud365 omtaler KOFAs avgjørelse om direkteanskaffelse av hurtigtester fra høsten 2020. KOFA 

avgjorde i favør av Sykehusinnkjøp HF. De mente at anskaffelsen ikke var en ulovlig 

direkteanskaffelse.  

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Direkteanskaffet covid-tester for 280 mill – ikke ulovlig, sa Kofa 

 

NRK Nordland skriver at mange toppledere i Nord-Norge ikke bor i landsdelen. Sykehusinnkjøp HFs 

administrerende direktør, Bente Hayes, nevnes som eksempel, sammen med flere styreledere og 

direktører i Helse Nord RHF. 

Saken er negativt vinklet. 

• NRK: Nesten ingen toppledere bor i nord: – Nord-Norge blir fjernstyrt sørfra 

 

NTB skriver at Helse Sør-Øst RHF har fått store besparelser på strøm på grunn av prissikring. Flere 

riksdekkende medier publiserer eller henviser til NTB-saken. Helse Sør-Øst RHF legger også ut en 

egen pressemelding om saken. Sykehusinnkjøp HF omtales i kraft av å ha jobbet frem avtalen.  

Sakene er positivt vinklet. 

• Fædrelandsvennen: Helse sør-øst har spart 200 millioner under strømkrisen – betalte 35 øre 

KWT 

• Helse Sør-Øst: Prissikring av strøm i Helse Sør-Øst gir store besparelser 

 

https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/fakturering-av-tilleggstjenester-blankt-avvist-av-domstolen/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/direkteanskaffet-covid-tester-for-280-mill-ikke-ulovlig-sa-kofa/
https://www.nrk.no/nordland/vil-ikke-flytte-til-nord-norge_-nesten-alle-statlige-toppledere-bor-i-sor-1.15798563
https://www.fvn.no/norgeogverden/i/a7pRw4/helse-soer-oest-har-spart-200-millioner-under-stroemkrisen-betalte-35-oere-kwt
https://www.fvn.no/norgeogverden/i/a7pRw4/helse-soer-oest-har-spart-200-millioner-under-stroemkrisen-betalte-35-oere-kwt
https://helse-sorost.no/nyheter/prissikring-av-strom-i-helse-sor-ost-gir-store-besparelser
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NRK og Dagens Næringsliv publiserer saker om at staten kan ha brutt regelverket ved anskaffelse av 

15 millioner hurtigtester. Tidligere medlem av Klagenemnda, Robert Myhre, brukes som ekspert, og 

kritiserer etterprøvbarheten i anskaffelsen fordi den ikke er begrunnet godt nok. Flere andre 

riksmedier refererer til saken. 

Sakene er negativt vinklet. 

• NRK: Norge kjøpte hurtigtester for 532 millioner – uten anbud og siste nytt på TV 

• Dagens Næringsliv: Statens innkjøpere brukte ett døgn på å anskaffe hurtigtester for en halv 

milliard kroner (Vedlegg 1) 

 

Anbud365 skriver om styresak fra Helse Nord RHF hvor det settes mål om å skape sterkere 

samhandling innad i helseregionen rundt anskaffelser. Sykehusinnkjøp HF omtales som 

samarbeidspartner. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Ny anskaffelsesmodell for helseforetakene i Helse Nord 

 

Anbud365 omtaler en sak om at det skal gjennomføres pilot på anbudsutsettelse av legemidler som 

ligger under blåreseptordningen. De skriver at staten kan spare flere hundre millioner kroner. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: Blåresept-medisiner på anbud kan spare staten for hundrevis av millioner 

 

Et debattinnlegg i Den Norske Legeforenings Tidsskriftet mener at leger har en uklar og dårlig 

definert rolle i prioriteringssystemet Nye metoder. Innlegget mener også at manglende transparens 

fra Sykehusinnkjøp HF fører til tvil om hvorvidt vurderinger om medikamenters likeverdighet er 

korrekte, og at klinikere må få bedre innføring i prioriteringskriterier og prinsipper for 

metodevurdering. 

Saken er negativt vinklet. 

• Tidsskriftet: Legers rolle i Nye metoder 

 

Dagens Medisin omtaler Beslutningsforums avgjørelse om å gi midlertidig ja til legemiddelet 

Entrektinib, et legemiddel til behandling av kreft. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Dagens Medisin: Innfører første tumoragnostiske legemiddel 

 

https://www.nrk.no/norge/norge-har-kjopt-hurtigtester-for-en-halv-milliard-uten-anbud-1.15795325
https://tv.nrk.no/serie/nyheter/202201/NNFA92010522/avspiller
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/enighet-om-a-samordne-anskaffelser-mellom-helseforetakene-i-helse-nord/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/blaresept-medisiner-pa-anbud-kan-spare-staten-for-hundrevis-av-millioner/
https://tidsskriftet.no/2021/12/debatt/legers-rolle-i-nye-metoder
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/12/14/beslutningsforum-har-tatt-stilling-til-ny-type-kreftlegemiddell/
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Lokalavisen iFinnmark skriver om utredning av befolkningsutviklingen i Finnmark. I rapporten som 

publiseres nevnes det at et tiltak for å bremse synkende innbyggertall kan være å legge 

innkjøpsfunksjoner for flere statlige virksomheter til Sykehusinnkjøp HF i Vadsø. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• iFinnmark: I dag legges rapporten fram: Dette kan dempe befolkningsraset (vedlegg 2) 

 

Sak om Beslutningsforums avgjørelser rundt legemiddelet Kaftrio til bruk for pasienter med cystisk 

fibrose utvikler seg i media gjennom perioden. Legemiddelet fikk nei i begynnelsen av 2021, men 

Sykehusinnkjøp HF blir i desember bedt om å gi produsenten et pristilbud. Flere aviser skriver om 

pasienter som håper at legemiddelet får ja. Produsenten avslår tilbudet, hvorpå pasientene i 

etterkant uttrykker skuffelse og frustrasjon. Også leger og produsenten involverer seg i den 

offentlige debatten. Både landsdekkende og lokale medier, samt anbudsfaglige nettsteder har 

omtalt saken. 

Saken er negativt vinklet. 

• Bygdanytt: Ein spleis for livet (vedlegg 3) 

• Helse Vest: Kaftrio: Beslutningsforum ber Sykehusinnkjøp formidle nytt pristilbud 

• Fjordenes Tidende: Varsler snarlig avklaring på CF-medisin: Det gir Ellen håp 

• NRK Vestland: Christian har fått 1,6 millioner kroner til CF-medisin – nå kan prisen bli endret 

• Glåmdalen: Livet ebber ut for Lasse - men medisinen er for dyr (vedlegg 4) 

• VG: Norsk legetopp ut mot amerikansk selskap: − Uanstendig 

• VG: Amerikansk pille-gigant slår tilbake 

• Dagbladet: Dødelig sykdom: Morten (30): - Jeg kjenner på dødsangst 

• Glåmdalen: Kjente og ukjente hjelper Lasse i kampen for livet 

 

Norsk Farmaceutisk Tidsskrift skriver om nytt nasjonalt beredskapslager for legemidler. 

Sykehusinnkjøp HF er trukket frem som aktør som har bidratt i inngåelse av avtalene. 

Saken er positivt vinklet. 

Farmatid: Nytt beredskapslager er som et skylager for legemidler 

 

AdvokatWatch omtaler anbudskonkurranser på juridiske tjenester lagt ut av Sykehusinnkjøp HF. 

Sakene er nøytralt vinklet. 

• AdvokatWatch: Vil kjøpe juridiske tjenester for seks millioner kroner  

• AdvokatWatch: Vant tosifret millionkontrakt med Sykehusinnkjøp HF 

 

Melanor gratulerer på nettsidene sine Healthcare Without Harm Europe og Sykehusinnkjøp HF med 

å ha bidratt i samarbeid som skal bidra til mindre uønskede kjemikalier i medisinske produkter. Også 

https://kommunikasjon.ntb.no/pressemelding/kaftrio-beslutningsforum-ber-sykehusinnkjop-formidle-nytt-pristilbud?publisherId=17847310&releaseId=17922505
https://www.fjt.no/nyheter/2021/12/13/Varsler-snarlig-avklaring-p%C3%A5-CF-medisin-Det-gir-Ellen-h%C3%A5p-24934455.ece?
https://www.nrk.no/vestland/christian-har-fatt-1_6-millioner-kroner-til-cf-medisin-_-na-kan-prisen-bli-endret-1.15770575
https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/WjeRva/norsk-legetopp-ut-mot-amerikansk-selskap-uanstendig
https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/8Q7PR2/amerikansk-pille-gigant-slaar-tilbake
https://www.dagbladet.no/nyheter/morten-30---jeg-kjenner-pa-dodsangst/74835297
https://www.glomdalen.no/kjente-og-ukjente-hjelper-lasse-i-kampen-for-livet-mange-jeg-ikke-kjenner-som-stotter-meg/s/5-19-1062726?key=2022-01-13T15:09:34.000Z/retriever/74fe097caf7b6498abae91f93076cfd96a8d4119
https://www.farmatid.no/artikler/nytt-beredskapslager-som-et-skylager-legemidler
https://advokatwatch.no/nyheter/advokater/article13535891.ece
https://advokatwatch.no/nyheter/advokater/article13550984.ece
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Anbud365 omtaler saken, og siterer blant annet Sykehusinnkjøp HFs administrerende direktør Bente 

Hayes. 

Saken er positivt vinklet. 

• Melanor: Europeisk samarbeid skal bidra til mindre uønskede kjemikalier i medisinske 

produkter 

• Anbud365: Beskjed til leverandører til sykehusene – disse kjemikaliene er uønsket 

 

Norges Taxiforbund skriver på sine nettsider at nye anbudsavtaler for pasienttransport resulterer i 

sosial dumping med lav timelønn. De skriver at det er ukjent hvilke undersøkelser og tiltak 

Sykehusinnkjøp HF har foretatt for å hindre sosial dumping. Saken fokuserer i stor grad på den 

politiske reguleringen av markedet. 

Saken er negativt vinklet. 

• Norges Taxiforbund: Sosial dumping i pasientkjøringen 

 

 

 

 

 

Utrykte vedlegg 
• Vedlegg 1 Dagens Næringsliv 

• Vedlegg 2 iFinnmark 

• Vedlegg 3 Bygdanytt 

• Vedlegg 4 Glåmdalen 

https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/europeisk-samarbeid-skal-bidra-til-uonskede-kjemikalier-i-medisinske-produkter/
https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/europeisk-samarbeid-skal-bidra-til-uonskede-kjemikalier-i-medisinske-produkter/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/beskjed-til-leverandorer-til-sykehusene-disse-kjemikaliene-er-uonsket/
https://www.mynewsdesk.com/no/norges-taxiforbund/news/sosial-dumping-i-pasientkjoeringen-438653

